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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány az értelmetlen, a magyar 
érdekekkel ellentétes szélerőmű-építési tilalom haladéktalan feloldása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar kormány által is megszavazott 2015-ös uniós energiabiztonsági stratégiában szerepel, 
hogy Európa legnagyobb energiaellátási kockázatát az orosz importfüggés jelenti. A 
dokumentumban szó szerint benne van, hogy Oroszország gazdasági fegyverként használja 
Európával szemben az importfüggést, amelyen keresztül az egyes tagállamok bel- és külpolitikájába
is beavatkozik.

2021 májusa óta azt is tudjuk, hogy Oroszország a saját érdekeit követve tisztességtelenül 
manipulálja a gázpiacot a szállítások visszafogásával.

2022. februárban pedig Oroszország lerohanta a független Ukrajnát, az agressziót az egész nyugati 
világ egységesen elítéli. Az oroszok által indított rablóháború következtében az orosz 
gázszállítások szélsőségesen bizonytalanná váltak. 

Magyarország energiafüggetlensége és a klímaválság kezelése miatt kulcsszerepe van a megújuló 
energiaforrásoknak. Ebben a helyzetben nyíltan ellentétes a magyar érdekekkel, és kizárólag 
kiszolgáltatottságunk fenntartását szolgálja a továbbra is érvényben lévő szélerőmű-építési tilalom.

Míg máshol a szélenergia dinamikusan fejlődő iparág: a világon telepített turbinák teljes kapacitása 
2021-ben elérte a 839 gigawattot. A megújuló kapacitáson belül világszinten 27 százalékot ad ki 
jelenleg a szél, Magyarországon az áramigény alig 1 %-át fedezi a szélenergia.

Pedig számos adat és kutatás bizonyítja, hogy itthon is fúj elég szél, van potenciál újabb 
szélturbinák telepítésére. A meglévő szélerőművek, bár régi technológiájúak, olcsón termelik az 
áramot és gyorsan is telepíthetőek újabbak: a kormányzati rezsiemelés helyett ez komoly segítséget,



 
olcsó és biztonságos áramot jelentene a magyar lakosságnak. 

Nincs rá elfogadható magyarázat, hogy ezt a lehetőséget miért veszik el tőlünk.  Nem világos, mi az
állítólagos vita tárgya erről a kormányon belül, hiszen a tudomány képviselői is egyértelműen 
kimondják, hogy elég szél fúj az országban a modern szélerőművek működtetéséhez.

Kérem, szíveskedjék tájékoztatni róla, mi a késlekedés oka, és mit tesz a kormány az értelmetlen, a 
magyar érdekekkel ellentétes szélerőmű-építési tilalom haladéktalan feloldása érdekében?
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